
Folketingets Sundhedsudvalg har den 30. juni 2009 stillet følgende spørgsmål nr. 623
(Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed besvares. Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 623:
’Kan ministeren oplyse, om region Sjælland har taget lægerne med på råd, da man om-
lagde vagtlægeordningen, og om regionen i fremtiden påtænker at bånde telefonsamta-
ler?’

Svar:
Som det fremgår af min besvarelse af spørgsmål 621 er det regionerne, der har ansvaret 
for at tilrettelægge vagtlægeordningerne. Jeg har til brug for min besvarelse indhentet 
en udtalelse fra Region Sjælland, der har oplyst følgende:

’Ved harmoniseringen af vagtlægeordningen blev der indgået aftale mellem Region 
Sjælland og Praksisudvalget(PLO) i regionen. De praktiserende læger var således med 
til at udarbejde og udforme aftalen.

Det kan oplyses, at Region Sjælland og Praksisudvalget pt. er ved at evaluere vagtlæge-
ordningen. Ligeledes er regionen i gang med at afdække de juridiske forudsætninger og 
aftaler der skal være opfyldt, for at der kan foretages telefonoptagelse af samtaler mel-
lem patient og visitator. En politisk behandling af spørgsmålet om telefonoptagelse 
forventes besluttet september 2009. ’

Jeg henholder mig til oplysningerne fra Region Sjælland.

Med venlig hilsen

Jakob Axel Nielsen   /   Tobias Neergaard
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